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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har den 18. oktober 2004 
udbedt sig min besvarelse af følgende spørgsmål (spørgsmål nr. 25 (2004/2005), 
almindelig del):

Spørgsmål 25:

”Det fremgår af vedlagte artikel fra Jyllands-Posten den 2. eptember 2004, ”Minister-
kritik af landbrugsstøtte”, at fødevareministeren er meget imod, at pensionister skal 
kunne modtage landbrugsstøtte. Hvordan har ministeren og regeringen i den forbindelse 
konkret tænkt sig at få løst dette problem, og agter ministeren at bringe denne problema-
tik op i Ministerrådet og få presset på for, at denne rimelige støtte kan blive fjernet hur-
tigst muligt?”

Svar:

Idet jeg går ud fra, at udvalget - ligesom jeg - finder, at udbetaling af støtte til pensione-
rede kvægproducenter er urimelig og ikke rimelig, kan jeg oplyse, at jeg rejste spørgs-
målet på landbrugsministerrådsmødet den 18. oktober 2004 med anmodning om, at 
Kommissionen fremlagde forslag til forordningsmæssig løsning af problemet.

Kommissionen var imidlertid ikke indstillet på at ændre forordningsgrundlaget og hen-
viste os til at løse problemet via nationale foranstaltninger inden for det eksisterende 
EU-regelsæt.

Det er derfor besluttet dels at gennemføre den toldning af ”ekstrafortjenester” over et 
vist niveau, som kvægproducenter har realiseret ved salg eller langtidsbortforpagtning 
af arealer senest 15. maj 3004, dels at reducere det historisk betingede kvægtillæg bety-
deligt, nemlig med 56, 25 %, i 4-års perioden 2009-2012.
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